
Önkormányzati Képviselőtestület                                   Tárgy: Az orvosi ügyeleti rendszer átalakítása 

GYERMELY 

Tisztelt Képviselő-testület! 

Mint Önök előtt is ismert a kormány elhatározta az alapellátási orvosi ügyeletek átalakítását. 

300 ügyeleti szolgáltatóból 200 központot megszűntet az új rendszer, ezzel a főleg vidéken élők 

esélyegyenlősége jelentősen romlani fog. Az ismertté vált tervek szerint a vármegyék fokozatosan 

térnek át az új rendszerre, Komárom-Esztergom várhatóan május (júniusban), Pest vármegyében 

várhatóan csak az év végén alakul át a rendszer. Ezzel a zsámbéki orvosi ügyelet 36 év után megszűnik. 

Arról, hogy ez milyen szakmai következményekkel fog járni, órákat lehetne beszélni, de elsősorban a 

betegek ellátáshoz való joga, esélyegyenlősége   fog sérülni. Kiemelten érinti ez majd Gyermelyt és 

Szomort. 

2023. március 08-án a Komárom-Esztergom vármegyei háziorvosok számára szerveztek megbeszélését 

a várható változásokról. 

Eszerint: 

1. A vármegyében 7 telephelyen lesz ügyeleti ellátás, ebből összesen három (Tatabánya, 

Esztergom és Kisbér) fog este 22 óra után is működni. 

2. Ahogy az OMSZ regionális vezetőjétől megtudtam az ügyeleti ellátás nem fogja figyelembe 

venni, hogy a települések melyik kórházhoz tartoznak, így Gyermely és Szomor a tatabányai 

ügyelethez lesz csatolva. 

3. Tatabánya közel 150.000 lakos ellátásáért lesz felelős, így nem lehet arra számítani, hogy az 

ügyelet   érdemben el tudja majd látni településeinket. 

4. A NEAK Gyermely és Szomor finanszírozása a Komárom –Esztergom megyei ügyelet elindulása 

után várhatóan elvonásra kerül Zsámbéktól így a második félévben a lakosságarányos részen 

felül is finanszírozást fog igényelni, hogy ebben az évben Zsámbék maradjon az ügyeleti 

szolgáltatója a két településnek. 

 

Mit lehet tenni?  

Sajnos nem sokat. Azonban az tény, hogy több vármegyénél figyelembe vették a földrajzi 

helyzetet, így egyes régióknak másik vármegye lesz az ellátója. Ilyen például Komárom, ahol az 

éjszakai órákban Győr lesz az ellátó. Ugyanez a helyzet Ács és térsége esetében is. 

Erre hivatkozva javaslom, hogy a két önkormányzat   hozzon testületi döntést arról, hogy két 

település a KEM megyei (vármegyei…) ügyeleti rendszer helyett a Pest vármegyei ügyeleti 

rendszerhez kíván csatlakozni a zsámbéki ügyelet megszűnése után. Várhatóan Budakeszin 

fognak 22 óráig működő ügyeleti központot kialakítani, az ehhez való csatlakozás a betegek 

számára is jobban elfogadható lenne, mint a tatabányai. 

 

 

 

 

Érveink az alábbiak lehetnek: 



1. Ügyeleti ellátás zsámbéki megszűnése ellenére az ellátó intézmény változatlanul a 

budapesti ÉKC Szent János Kórház és rendelőintézet marad. 

2. Nem életszerű az a betegút, amelyben a beteg a tatabányai ügyeleten jelentkezik (kijönni 

nem nagyon fognak, ne legyen kétségünk efelől), majd, ha a beteg beutalásra kerül a 

területi illetékességű János kórházba, visszautazhat 60 km-t Budapestig, hogy végleges 

ellátást kapjon. 

3. A közlekedési helyzet indokolta korábban is a budapesti ellátó intézmény választást, 

melyről szerencsére elmondható, hogy a közelmúltban összevonásra került a Kútvölgyi 

kórházzal. A szakrendelések nagy része már a felújított Kútvölgyi kórház 

rendelőintézetében történik, a fekvőbeteg osztályok jelentős része is át fog költözni, így 

sokkal kényelmesebb és korszerűbb körülmények között lesznek a betegek ellátva. 

4. A téli időszakban eleve nehézkes a tatabányai kórház megközelítése. 

5. A zsámbéki ügyelet előreláthatólag az év végéig (vagy tovább) működni fog, így nem 

kellene a NEAK finanszírozást is biztosítani, hogy az ügyelet változatlanul ellássa a két 

települést. 

6. Mivel több évtizedes a jó kapcsolat Zsámbékkal az ügyeletben ezt a jogos igényt a település 

is támogatná, de a Budakeszi ügyelet is plusz finanszírozáshoz jutna. 

 

Mivel az idő sürget, javaslom a mielőbbi döntés meghozatalát és amennyiben a tisztelt 

képviselő-testületek támogatják javaslatomat, az Országos Kórház Főigazgatóság 

Alapellátásfejlesztési Igazgatósághoz, az Alap és szakellátásért felelős  

főigazgató –helyetteshez (Dr. Szondi Zita) lehet benyújtani ezzel kapcsolatos kérésünket. 

 

Gyermely, 2023. március 12. 

 

 

                                                   Tisztelettel:  

                                                                                              Dr. Kocsis Tamás 

 

 

 

 


